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Brusselse gemeenschapscentra  –  Neutraliteit

In het maartnummer van het tijdschrift De Maal-
beek van het gemeenschapscentrum van Etterbeek
staat op bladzijde 15 een publicitair artikel voor
een manifestatie tegen racisme die plaatsvindt op
22 maart. Uit de platformtekst van deze manifesta-
tie leren we dat stemrecht voor niet-Europese
vreemdelingen een van de voornaamste eisen van
de manifestatie is. In het maartnummer van het
tijdschrift De Schakel van het gemeenschapscen-
trum van Sint-Joost-ten-Node vindt men op blad-
zijde 11 een gelijkaardige oproep terug.

Het zal de minister niet onbekend zijn dat een
overgrote meerderheid van de Brusselse V l a m i n-
gen niet te vinden is voor het verlenen van stem-
recht aan niet-Europese vreemdelingen. Dat mag
blijken uit diverse opiniepeilingen en uit de verkie-
z i n g s u i t s l a g e n . Het oproepen voor een dergelijke
manifestatie mag dan ook op zijn minst als een
betwistbare politieke stellingname worden
beschouwd.

Is het opportuun dat de gemeenschapscentra der-
gelijke politiek geïnspireerde activiteiten onder-
steunen ?

Beseft de minister dat de gemeenschapscentra,
onder meer door het stelselmatig innemen van
betwistbare politieke en maatschappelijke stand-
p u n t e n , zichzelf automatisch afsluiten voor de
gemiddelde Brusselse Vlaming ?

Is dit een positieve evolutie ? Zo neen, w e l k e
maatregelen heeft de minister genomen, w e t e n d e
dat de gemeenschapscentra bestaan bij de gratie
van de Vlaamse belastingbetaler, om te vermijden
dat dergelijke hinderpalen, waardoor de V l a m i n-
gen de gemeenschapscentra links laten liggen, n i e t
meer worden opgeworpen ? 

Antwoord

Voorafgaandelijk moet ik erop wijzen dat de orga-
nisatie en werking van de Vlaamse gemeenschaps-
centra in Brussel ressorteert onder de bevoegdheid
van de Vlaamse Gemeenschapscommissie, die als
rechtspersoon sui generis autonoom en als inrich-
tende macht kan optreden inzake Cultuur. V r a g e n
omtrent richtlijnen voor de gemeenschapscentra
moeten dan ook worden gericht aan het bevoegde

lid van het college van de VG C, de heer Jos Cha-
bert.

Binnen het algemeen administratief toezicht kan ik
bovendien slechts optreden ten aanzien van de
Vlaamse Gemeenschapscommissie indien haar
beslissingen een rechtsregel schenden of het alge-
meen belang schaden. Dit is hier duidelijk niet aan
de orde.

Uiteraard is het wel zo dat ik, als Vlaams minister
van Brusselse A a n g e l e g e n h e d e n , groot belang
hecht aan de werking en activiteiten van de V l a a m-
se gemeenschapscentra. Zij hebben immers een
belangrijke rol te spelen in het Vlaamse sociaal-
culturele leven in Brussel. Zo moeten zij onder
meer de lokale Vlaamse Gemeenschap informeren
aangaande wat leeft in hun omgeving. De gemeen-
schapscentra doen dit via hun tijdschriften. H e t
lijkt mij vanzelfsprekend dat hierin ook aandacht
wordt besteed aan thema's die het onderwerp uit-
maken van een brede maatschappelijke discussie.
Ik kan het niet eens zijn met de vraagsteller dat dit
zou leiden tot een "zichzelf automatisch afsluiten
voor de gemiddelde Brusselse V l a m i n g " , wel inte-
g e n d e e l . Het zou precies het afsluiten van eender
welke discussie over controversiële thema's zijn
dat zou kunnen leiden tot een vervreemding tussen
de gemeenschapscentra en de dagelijkse realiteit
van de lokale Vlaamse gemeenschap.

In ieder geval verwerp ik elke suggestie dat ik, a l s
Vlaams minister van Brusselse A a n g e l e g e n h e d e n ,
een soort van censuur zou moeten uitoefenen op
de publicaties van de Vlaamse gemeenschapscentra
in Brussel. Hiertoe bestaat trouwens, g e l u k k i g,
geen enkele wettelijke basis.


